

5. Talbot M. Language and Gender. Cambridge : Polity Press, 2010. 250 p.

Якимчук Дарина

Науковий керівник: к. філол. н., доц. Іванова Н.Г.

Національний університет «Острозька академія»

**НАРАТИВИ ВІЙНИ ТА ДИПЛОМАТІЇ В ІСПАНОМОВНІЙ
ПРЕСІ: ОСОБЛИВОСТІ БІЛАТЕРАЛЬНИХ ВІДНОСИН США ТА
ЙОРДАНСЬКОГО ХАШИМІТСЬКОГО КОРОЛІВСТВА НА
СУЧАСНОМУ ЕТАПІ**

З метою аналізу сучасної геополітичної ситуації на Близькому Сході було обрано низку публікацій із провідних іспаномовних медіа, що надає комплексну інтерпретацію міжнародних подій. Зазначені видання відіграють важливу роль у формуванні громадської думки в Іспанії, Латинській Америці, а також серед іспаномовної аудиторії у Сполучених Штатах. До переліку включено: *La Tercera* (Чилі), *Europa Press Internacional* (Іспанія), *Infobae* (Аргентина) та іспаномовну версію *Los Angeles Times* (США). Усі ці медіа забезпечують оперативне та авторитетне висвітлення подій, зокрема у контексті війни в Секторі Газа та залучення Йорданії й США до процесів, пов'язаних із безпекою та дипломатією в регіоні.

У 2025 році Йорданія ініціювала ключову дипломатичну зустріч щодо стабілізації Сирії, яка стала продовженням переговорів в Аммані [2]. Участь взяли міністр закордонних справ Сирії Асад аль-Шейбані, спеціальний посланець США з питань Сирії та посол у Туреччині Томас Берк, а також глава МЗС Йорданії Айман Сафаді. Центральною темою стала ескалація в мухафазі Сувейда: збройне протистояння між лояльними до Дамаска бедуїнськими угрупованнями та друпськими ополченцями призвело до загибелі понад 1 500 осіб [2]. За даними Infobae, щонайменше 350 людей були страчені, зокрема в Національній лікарні Сувейди [3]. У результаті переговорів підкреслено

необхідність гарантування прав мешканців регіону, участі громад у процесах реконструкції та забезпечення безпеки, суверенітету й територіальної цілісності Сирії та створено тристоронню робочу групу Сирія–Йорданія–США для координації заходів із подолання наслідків конфлікту [3]. США наголосили на необхідності притягнення до відповідальності винних у воєнних злочинах у Сувейді, а сирійська сторона заявила про готовність до співпраці з ООН]. Було також оголошено про запуск процесів громадського примирення та розширення гуманітарної допомоги [3].

Паралельно Йорданія підтвердила незмінну позицію щодо палестинського питання. Під час зустрічі в Білому домі король Абдалла II відкинув ідею Дональда Трампа щодо примусового переселення палестинців до сусідніх країн, включно з Йорданією. Цю ініціативу було розцінено як порушення міжнародного права та концепції двох держав, її різко критикували як офіційний Амман, так і ХАМАС. Попри тиск з боку США, Йорданія й Єгипет відмовилися її підтримати [4].

На тлі ескалації регіональної напруженості у 2024 році США суттєво посилили військову присутність у Йорданії. За даними *La Tercera*, чисельність американського контингенту сягнула 3 813 осіб – найвищого рівня з 2003 року [1]. Це зумовлено загрозами з боку Ірану, зростанням атак на бази США (понад 170 з жовтня 2023 р.) та необхідністю реагування на удари, подібні до атаки Ірану у відповідь на ізраїльське бомбардування консульства в Дамаску. Частину з понад 300 іранських ракет і дронів було перехоплено у йорданському повітряному просторі за участі сил США, Франції та Великої Британії [1]. Однак, як зазначається, військова присутність США може не лише стримувати конфлікти, а й провокувати зростання атак на американські бази [1].

У цьому контексті Йорданія ініціювала новий раунд переговорів із представниками США та Сирії щодо стабілізації та післяконфліктної відбудови Сирії з участю очільників зовнішньополітичних відомств трьох країн, зокрема міністра закордонних справ Сирії Асад аль-Шейбані,

спецпосланця США Томас Берк та йорданського міністра Айман Сафаді [2]. Ціллю зустрічі є формування механізмів безпечної відбудови Сирії із залученням міжнародних партнерів [2]. За підсумками зустрічі створено робочу групу Сирія–Йорданія–США з питань реконструкції, примирення та розслідування злочинів. Сирія підтвердила готовність співпрацювати з ООН, а США наголосили на потребі покарання винних [3]. Це рішення пов'язане з іранською ракетно-дроновною атакою у відповідь на ізраїльське бомбардування консульства в Дамаску; частину ударів перехоплено спільно з Йорданією, Францією та Великою Британією. Однак експерти застерігають, що нарощування присутності США підвищує ризик ескалації, перетворюючи бази на об'єкти атак [1].

Таким чином, виявлено, що іспаномовні видання *La Tercera*, *Infobae*, *Europa Press Internacional* та *Los Angeles Times (Español)* виступають джерелами інформації та інструментами впливу на громадську думку щодо конфліктів, зокрема в Сирії, Йорданії та Секторі Газа. Особливістю дослідження є опора на іспаномовну пресу, що дозволяє отримати якісну інформацію з авторитетних джерел, виявити характер висвітлення цих тем в іспаномовному медіапросторі. Це відкриває нові перспективи для порівняльного вивчення регіонального бачення глобальних проблем.

Література

1. Cifuentes C. Tropas estadounidenses en Jordania aumentan a su mayor nivel en dos décadas en medio de la guerra en Gaza. *La Tercera*. El 25 de junio de 2024. URL: https://www.latercera.com/mundo/noticia/tropas-estadounidenses-en-jordania-aumentan-a-su-mayor-nivel-en-dos-decadas-en-medio-de-la-guerra-en-gaza/OTCJV5FBEBQ7KKKPVR45ISSI/?utm_source (Consulta: El 30 de octubre de 2025).
2. Jordania abordará este martes la reconstrucción de Siria con Damasco y Estados Unidos. *Europa Press Internacional*. El 13 de agosto de 2025. URL: <https://www.europapress.es/internacional/noticia-jordania-abordara-martes->

[reconstruccion-siria-damasco-estados-unidos-20250811013950.html?utm_source](https://www.infobae.com/america/agencias/2025/08/13/jordania-y-estados-unidos-respaldan-en-aman-una-siria-integra-que-incluya-sueida/?utm_source=reconstruccion-siria-damasco-estados-unidos-20250811013950.html)

(Consulta: El 30 de octubre de 2025).

3. Jordania y Estados Unidos respaldan en Amán una Siria íntegra, que incluya Sueida. *Infobae*. El 13 de agosto de 2025. URL: https://www.infobae.com/america/agencias/2025/08/13/jordania-y-estados-unidos-respaldan-en-aman-una-siria-integra-que-incluya-sueida/?utm_source (Consulta: El 30 de octubre de 2025).

4. Miller Z., Megerian C. Después de reunirse con Trump, el rey de Jordania dice que se opone a desplazar a palestinos de Gaza. *Los Angeles Times*. El 11 de febrero de 2025. URL: <https://www.latimes.com/espanol/eeuu/articulo/2025-02-11/despues-de-reunirse-con-trump-el-rey-de-jordania-dice-que-se-opone-a-desplazar-a-palestinos-de-gaza> (Consulta: El 30 de octubre de 2025).